
FAKULTA INFORMAČNÍCH TECHNOLOGIÍ
AKADEMICKÝ SENÁT
ZÁPIS Z 3. ZASEDÁNÍ, 27. 3. 2025
Strana 1/9

Zápis z 3. zasedání Akademického senátu Fakulty informačních technologií konaného dne 27. 

března 2025 od 9:15 v místnosti TH:A-1435 a prostřednictvím MS Teams

Přítomní (dle prezenční listiny, bez titulů): Bařinka, Čejka, Kleprlík, Legerský (online), Nováček, 

Šoch, Havliček, Pechman, Pešek (online)

Omluvení (bez titulů): Koumar

Hosté  (dle  prezenční  listiny,  bez  titulů):  Kříž  (tajemník  AS  FIT),  Smítková  Janků  (tajemnice 

fakulty), Kalvoda (předseda KVYKZ AS FIT), Pěchouček (kandidát na rektora), Štorc (člen AS ČVUT 

za studenty), Vašata (vedoucí KAM FIT), Feik, Řezníček (online), Suchý (místopředseda HK AS FIT, 

online), Zeleňka (online)

Návrh programu:

1. Schválení programu 3. zasedání AS FIT

2. Představení kandidáta na rektora, prof. Dr. Michala Pěchoučka, MSc., a jeho žádost o 

nominaci

3. Kontrola a schválení zápisu z 2. zasedání AS FIT

4. Informace o dění v mailové konferenci AS FIT (a usneseních přijatých per-rollam)

5. Informace  z  Komise  pro  vyhodnocovaní  kvality  vzdělávání,  vyhlášení  voleb  a  návrh 

úpravy řádu komise

6. Nominace  studentského  zástupce  do  Rady  studijního  programu  pro  magisterské 

studium Učitelství informatiky pro střední školy za AS FIT

7. Schválení Výroční zprávy o hospodaření FIT za rok 2024

8. Schválení  Podmínek  pro  přijetí  do  navazujícího  magisterského  studia  Kvantová 

informatika pro akademický rok 2025/26

9. Nominace  studentského  zástupce  do  Rady  studijního  programu  pro  magisterské 

studium Kvantová informatika za AS FIT

10. Souhlas AS FIT s novými členy disciplinární komise

11. Různé

1. Schválení programu 3. zasedání AS FIT

T.  Nováček přivítal  všechny  senátory  a  hosty  na  zasedání  a  představil  návrh  programu.  T.  

Nováček do bodu Různé přidal bod Diskuze o dalších termínech debat kandidátů na rektora. 

Dalších připomínek nebylo, proto T. Nováček otevřel hlasování.

Hlasování č. 3/1 - 9:21

Usnesení: AS FIT schvaluje program 3. zasedání AS FIT

Hlasování: 9-0-0 (Pro-Proti-Zdržel se)
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Usnesení bylo přijato

2.  Představení  kandidáta  na  rektora,  prof.  Dr.  Michala  Pěchoučka,  MSc.,  a  jeho  žádost  o 

nominaci

T. Nováček uvedl profesora Pěchoučka a předal mu slovo. M. Pěchouček se v krátkosti představil 

a  doplnil,  že  aktuálně  působí  jako  ředitel  Centra  umělé  inteligence  (AIC)  na  Fakultě 

elektrotechnické.

M. Pěchouček hovořil o své vizi a postoji k FIT. Označil FIT za fakultu, která se od ostatních nejvíce 

odlišuje svým dynamickým růstem,  a rád by jí  poskytl  podporu,  kterou si  dle  jeho slov FIT 

zaslouží.

Dále seznámil senátory se svou kandidaturou na rektora v minulé volbě, kdy byl zvolen současný 

rektor doc. RNDr. Vojtěch Petráček, CSc. Po volbách nastoupil do firmy Avast, kde až do loňského 

roku zastával pozici CTO a vedl více než 400 zaměstnanců. Nabyté manažerské zkušenosti by 

nyní rád využil k posílení univerzity.

V další části svého projevu se M. Pěchouček zaměřil na téma kvality univerzity. Rád by, aby ČVUT 

byla nejsilnější technickou univerzitou ve střední Evropě, a zároveň vyjádřil svou touhu, aby se 

univerzita posunula do první stovky v rámci žebříčku světových technických univerzit. Zdůraznil, 

že umístění univerzity v žebříčcích je zásadní, neboť preference uchazečů o terciální vzdělání, 

zájem  průmyslu  spolupracovat  a  také  ochota  zahraničních  odborníků,  včetně  profesorů, 

pracovat na dané univerzitě kriticky závisí na tomto faktoru. 

V souvislosti poznamenal, že ekonomická soběstačnost škol je klíčová, ale i špičková pracoviště 

přežívají  od  grantu  ke  grantu,  což  omezuje  dlouhodobé  plánování.  Proto  chce  podpořit 

diverzifikaci  financování  vědy  jako  například  získávání  zahraničních  grantů,  či  spolupráci  s 

průmyslem. Problém vidí v tom, že lídři průmyslu (automobilky, banky) hodnotí spolupráci se 

školami spíše vlažně – nepřinesla jim očekávané výsledky. Poznamenal také, že FIT si v tomto 

směru vede dobře.

M. Pěchouček pokračoval, že kvalitu lze posuzovat různými způsoby, nicméně dle jeho slov je 

nejobjektivnějším měřítkem obecné veřejné mínění. Společnost dle jeho názoru očekává od 

univerzity,  aby  byla  inovativní  a  spolupracovala  s  průmyslem.  Zdůraznil,  že  univerzita  je 

postavená na lidech, kteří v ní pracují, a především kteří v ní pracovat budou.

Dále v krátkosti nastínil,  co by jako zvolený rektor  prosazoval.  Poznamenal,  že ČVUT vlastní 

značné množství nemovitého majetku, který není univerzitou efektivně využíván. Poukázal na 

skutečnost, že některé fakulty doposud nemají své vlastní budovy, což považuje za neefektivní. 
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Rád  by  se  také  zaměřil  na  zlepšení  kvality  studentského  bydlení,  které  v  nynější  době 

nepovažuje za dostatečné. V závěru své prezentace prohlásil, že by rád pracoval v týmu, neboť je 

dle jeho slov týmová spolupráce klíčová.

Po prezentaci následovala diskuze, během níž senátoři a hosté kladli dotazy kandidátovi M. 

Pěchoučkovi.

T. Nováček se zeptal, co podle M. Pěchoučka FIT nejvíce trápí a jak by s tím v případě svého 

zvolení naložil.

M. Pěchouček odpověděl, že se FIT snaží posunout do „ekvilibria mezi výukou a vědou“, a také, že 

FIT trápí nedostatek prostor. V návaznosti na to znovu zmínil, že by prioritizoval starost o již 

využívané budovy ČVUT a případnou výstavbu v rámci existujících kampusů.

T. Nováček poznamenal, že FIT je fakulta s nejmenším počtem metrů čtverečních na osobu a že 

slibů o zlepšení této situace již padlo mnoho, avšak žádný z nich nebyl realizován. M. Pěchouček 

odpověděl, že by v tuto chvíli nepovažoval za férové dávat podobný slib, nicméně zdůraznil, že 

tuto situaci již v minulosti konzultoval s rektorem, předsedou senátu a současným děkanem FIT.

O. Suchý se přes chat v MS Teams zeptal, zda M. Pěchouček vnímá jako problém, že univerzita 

mívá hotový rozpočet až v polovině roku. M. Pěchouček odpověděl, že ano, protože prostředky 

mohou být využity efektivněji, pokud je k jejich rozdělení více času.

T. Čejka se zeptal, jak by M. Pěchouček rád propojil týmovou spolupráci s požadavky na studenty 

doktorského studia, kteří mají povinnost publikovat články, ale jsou hodnoceni za svou práci  

neúměrně k počtu členů pracujících na daném článku, kdy lepší týmový výsledek je hodnocen 

méně než slabší samostatný. M. Pěchouček odpověděl, že pokládá týmovou spolupráci za lepší a 

dodal, že doktorandi by měli být schopni získat požadované body pro disertaci i při stávající 

metrice. Tu by M. Pěchouček neměnil. 

T. Čejka dále poznamenal, že M. Pěchouček je ve svých stávajících činnostech velmi aktivní, a  

položil  dotaz,  čeho  by  se  M.  Pěchouček  případně  vzdal,  pokud  by  byl  zvolen  rektorem.  M. 

Pěchouček vysvětlil, že by rád zůstal aktivní ve vědecké komunitě, nicméně že by práci rektora 

upřednostnil před všemi jeho ostatními aktivitami.

J. Pešek poukázal na to, že v žebříčcích technických univerzit značně rozhodují scientometrické 

ukazatele a zeptal se, zdali M. Pěchouček má ideu, jak tyto měřené výsledy ČVUT zlepšit. M. 

Pěchouček odpověděl, že by rád motivoval vědeckou komunitu ČVUT k tomu, aby její publikace 

byly  více  citované  a  aby  se  zvýšila  efektivita  na  autora. Rád  by  takto  oslovil  především 

doktorandy a podporoval jejich školení a motivoval jejich školitele. Zároveň by se snažil získat 
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větší finanční možnosti k přilákání nové generace ze zahraničí a jiných vysokých škol.

O.  Suchý se prostřednictvím chatu v  MS Teams zeptal,  jak M.  Pěchouček vnímá CTU Global 

Postdoc Fellowship Program a dofinancování doporučených, ale neúspěšných GAČRů z fondu 

budoucnosti ČVUT. M. Pěchouček odpověděl, že projekt hodnotí jedině kladně.

A.  Havliček se zeptal  M.  Pěchoučka,  jestli  už má představu,  které prorektory by jmenoval v 

případě svého zvolení. M. Pěchouček odpověděl, že nechce dělat předběžné dohody a prorektory 

si bude vybírat až při svém případném zvolení. Dodal, že se výběrem již zaobírá, ale nechce svůj 

výběr zveřejňovat před volbami.

T. Čejka se v poslední otázce na M. Pěchoučka zeptal, v čem se dle něj současná situace liší od 

minulé volby. M. Pěchouček poukázal na menší počet dosud známých kandidátů. Zároveň zmínil, 

že kvalita konkurenčních technických univerzit se od posledních voleb výrazně zvýšila, zatímco 

ČVUT v tomto směru nepokročilo.

T.  Nováček  poděkoval  profesorovi  za  představení  a  informoval,  že  senát  v  tuto  chvíli  není 

rozhodnut,  zda  bude  hlasovat  o  vyjádření  podpory  během  dnešního  zasedání.  Informoval 

senátory,  že AS FIT  má možnost  vyjádřit  podporu více kandidátům, a  že by s  usnesením o 

podpoře setrval až do doby, než si senát vyslechne všechny kandidáty, kteří poprosili AS FIT o 

možnost představit se na zasedání senátu.

3. Kontrola a schválení zápisu z 2. zasedání AS FIT

T. Nováček uvedl tento bod a informoval, že všechny dosavadní připomínky byly zapracovány. 

Protože nikdo z přítomných senátorů neměl dalších připomínek, otevřel T. Nováček hlasování o 

schválení zápisu 2. zasedání.

Hlasování č. 3/2 - 10:09

Usnesení: AS FIT schvaluje zápis 2. zasedání AS FIT

Hlasování: 9-0-0

Usnesení bylo přijato

4. Informace o dění v mailové konferenci AS FIT (a usneseních přijatých per-rollam)

T. Nováček uvedl tento bod a předal slovo 1. místopředsedovi Š. Pechmanovi. Ten v krátkosti  

shrnul  obsah mailové konference.  Významnou připomínkou byl  mail  od Davida Bernhauera 

upozorňující na některé nezveřejněné implementace odevzdaných závěrečných prací. L. Kleprlík 

informoval, že technickou stránku probíral s proděkanem Ing. Zdeněk Muzikář, CSc., dle kterého 

jde o víceúrovňový problém, na kterém se pracuje. L. Kleprlík vyrozuměl, že je připravován příkaz 
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děkana k závěrečným pracím, který má poskytovat metodiku pro ukládání (nejen velkých) prací a 

jež má dosavadní problémy odstranit.

Š. Pechman nakonec představil usnesení, které akademický senát schválil per-rollam v období 

mezi 2. a 3. zasedáním.

Usnesení PR/1: AS FIT upravuje harmonogram voleb kandidáta na děkana přesunem setkání  

kandidátů s AS FIT z 5. 6. 2025, 9:15 na 4. 6. 2025, 9:15

Seznam  hlasujících:  Bařinka  PRO,  Havliček  PRO,  Kleprlík  PRO,  Koumar  PRO,  Legerský  PRO,  

Nováček PRO, Pechman PRO, Pešek PRO, Šoch PRO, Čejka NEHLASOVAL

5. Informace z Komise pro vyhodnocovaní kvality vzdělávání, vyhlášení voleb a návrh úpravy 

řádu komise

T. Nováček uvedl tento bod a předal slovo T. Kalvodovi. T. Kalvoda v rychlosti pro nové senátory 

shrnul kompetenci Komise a poukázal na značné množství práce, kterou Komise při zpracování 

ankety vykonává.

T. Nováček dodal, že třem členům Komise končí 4. května mandát, a je proto potřeba vyhlásit 

volby do Komise. Problematiku voleb již diskutoval se členem komise, senátorem J. Koumarem, 

který přislíbil, že si realizaci voleb vezme na starost. 

Dále T. Nováček poukázal, že řád komise omezuje počet jejích členů právě na pět. Na základě 

podnětu T. Kalvody by rád pozměnil řád Komise, aby mohla mít i více členů. Během diskuze se 

ukázalo, že změna vyžaduje více úprav v řádu, proto T. Nováček navrhl odložit změnu v řádu na 

další zasedání, do kterého dokument upraví.

Hlasování č. 3/3 - 10:31

Usnesení: AS FIT vyhlašuje volby na členy Komise pro vyhodnocování kvality vzdělávání AS FIT na 

období 4. 5. 2025 – 4. 5. 2027. AS FIT pověřuje realizací voleb Ing. Josefa Koumara.

Hlasování: 9-0-0

Usnesení bylo přijato

6. Nominace studentského zástupce do Rady studijního programu pro magisterské studium 

Učitelství informatiky pro střední školy za AS FIT 

T. Nováček uvedl tento bod a oznámil, že s nově vznikajícím programem musí být jmenován  

studentský  zástupce  do  Rady  studijního  programu  Učitelství  informatiky  pro  střední  školy.  

Garant  programu,  doc.  RNDr.  Tomáše  Valla,  Ph.D.,  dříve  doporučil  T.  Nováčkovi  stávajícího 

senátora Alberta Havlička, který na zasedání svou nominaci potvrdil.
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Z důvodu hlasování o osobě otevřel T. Nováček tajné hlasování v hlasovací aplikaci.

Hlasování č. 3/4 - 10:35

Usnesení: AS FIT nominuje do Rady magisterského studijního programu Učitelství informatiky 

pro střední školy Alberta Havlička.

Hlasování: 8-0-1

Usnesení bylo přijato

7. Schválení Výroční zprávy o hospodaření FIT za rok 2024

T. Nováček uvedl tento bod a předal slovo tajemnici fakulty L. Smítkové Janků, která následně 

představila senátorům obsah zprávy.

Š. Pechman se v návaznosti zeptal na stav stipendijního fondu, do kterého přibylo dle zprávy 

oproti minulému roku více peněz. L. Smítková Janků vysvětlila, že kvůli pandemii COVID-19 byly 

odpouštěny některé poplatky za prodloužení studia. Nyní se situace dostává do stavu před 

covidem, což vysvětluje nárůst ve fondu.

Celkové finanční hospodaření FIT v roce 2024 bylo ziskové, přičemž výsledek hospodaření za rok 

2024 po zdanění činil 11 228 tis. Kč.

L. Bařinka, člen Hospodářské komise AS FIT, dodal, že HK doporučuje zprávu schválit.

Hlasování č. 3/5 - 11:04

Usnesení: AS FIT schvaluje Výroční zprávu o hospodaření Českého vysokého učení technického v 

Praze, Fakulty informačních technologií za rok 2024

Hlasování: 9-0-0

Usnesení bylo přijato

8. Schválení Podmínek pro přijetí do navazujícího magisterského studia Kvantová informatika 

pro akademický rok 2025/26 

T. Nováček představil tento bod a informoval, že proděkan Muzikář ani děkan Jiřina se nemohli  

zasedání  zúčastnit  z  důvodu  probíhajících  promocí.  Z.  Muzikář  proto  požádal  T.  Nováčka  o 

schválení přijímacích podmínek i bez jejich účasti s tím, že většina připomínek byla zapracována 

již před zasedáním. Po krátké diskuzi T. Nováček otevřel hlasování o schválení podmínek.

Hlasování č. 3/6 - 11:11

Usnesení:  AS FIT  schvaluje Podmínky pro přijetí  ke studiu do prezenční  formy navazujícího 
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magisterského studijního programu Kvantová informatika pro akademický rok 2025/2026 s 

úpravami přijatými na zasedání.

Hlasování: 9-0-0

Usnesení bylo přijato

9. Nominace studentského zástupce do Rady studijního programu pro magisterské studium 

Kvantová informatika za AS FIT 

T. Nováček uvedl tento bod a informoval, že se o této záležitosti diskutoval s Ing. Ivo Petrem, 

Ph.D., který se kvantové informatice věnuje. Ten doporučil doktorandku Ing. Elišku Krátkou, která 

se kvantové informatice věnuje v rámci své disertační práce.

Z důvodu hlasování o osobě otevřel T. Nováček tajné hlasování v hlasovací aplikaci.

Hlasování č. 3/7 - 11:15

Usnesení: AS FIT nominuje do Rady magisterského studijního programu Kvantová informatika 

Ing. Elišku Krátkou.

Hlasování: 9-0-0

Usnesení bylo přijato

10. Souhlas AS FIT s novými členy disciplinární komise

T. Nováček představil tento bod a informoval, že členům Disciplinární komise musí být vyjádřen 

souhlas Akademickým senátem. T. Nováček proto navrhl následující usnesení. Nikdo ze senátorů 

neměl dalších poznámek, proto T. Nováček otevřel tajné hlasování přes hlasovací aplikaci.

Hlasování č. 3/8 - 11:18

Usnesení: AS FIT uděluje souhlas jmenovat Lídu Pavelkovou členem Disciplinární komise FIT.

Hlasování: 9-0-0

Usnesení bylo přijato

Hlasování č. 3/9 - 11:18

Usnesení: AS FIT uděluje souhlas jmenovat Elišku Valentovou členem Disciplinární komise FIT.

Hlasování: 9-0-0

Usnesení bylo přijato

11. Různé

a) Diskuze o dalších termínech debat kandidátů na rektora
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T. Nováček představil návrh programu na další, čtvrté, zasedání AS FIT. Poukázal na to, že pro 

následující zasedání již byla přislíbena možnost své prezentace kandidátu na rektora prof. Mgr. 

Petru Pátovi, Ph.D. T. Nováček se dotázal ostatních senátorů, zdali AS FIT má na dalším zasedání 

přijmout také i dalšího kandidáta na rektora Ing. Radka Holého, Ph.D.. Vzhledem k omezeným 

časovým možnostem (kolize s jednáním grémia FIT ČVUT, státními svátky a blížící se uzávěrkou 

pro podávání kandidátek) se senátoři se shodli, že přijetí obou kandidátů na dalším zasedání je 

nejrozumnější variantou. Senátoři se dále dohodli, že budou o podpoře jednotlivých kandidátů 

hlasovat až po představení posledního kandidáta.

V souvislosti s velkým počtem bodů plánovaného programu příštího zasedání se mezi senátory 

rozproudila diskuze ohledně termínu schvalování Výroční zprávy o činnosti za rok 2024, původně 

navrhovaného hned na další zasedání. Senátoři se shodli, že by měli rádi dostatek času k pročtení 

takového  dokumentu.  Také  vyjádřili  přání,  aby  byla  Výroční  zpráva  o  činnosti  za  rok  2023 

schválena již před zprávou za rok 2024.

Senátoři se nakonec dohodli na hlasování o následujícím usnesení, které bylo přijato.

Hlasování č. 3/10 - 11:43

Usnesení: AS FIT žádá děkana o předložení Výroční zprávy o činnosti za rok 2023, aby ji bylo  

možné schválit před Výroční zprávou o činnosti za rok 2024.

Hlasování: 9-0-0

Usnesení bylo přijato

Š. Pechman navázal na diskuzi z předminulého zasedání AS FIT o umisťování toaletních pomůcek 

pro dámské potřeby v budově A Fakulty stavební. Informoval, že se situace projednala na vedení 

a bylo rozhodnuto o pořízení dvou zařízení pro tento účel.

Během diskuze se v 11:59 připojil do MS Teams senátor J. Koumar.

V závěru zasedání Š. Pechman otevřel diskuzi k ICT. Zeptal se, jestli by senátoři měli otázky na Ing. 

Martina Vaňka v této záležitosti. Následovala diskuze, z níž vzešlo následující usnesení.

Hlasování č. 3/11 - 12:03

Usnesení:  AS FIT se připojuje k doporučení Hospodářské komise AS FIT,  která důrazně žádá 

děkana  o  předložení  zprávy  k  nákupu  licencí  na  příštím  zasedání  Hospodářské  komise  a 

doporučuje zvážit jakýkoliv další nákup licencí před předložením této zprávy

Hlasování: 10-0-0
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Usnesení bylo přijato

Další  témata  do  bodu  Různé  nebyla,  proto  T.  Nováček  poděkoval  všem  přítomným

za účast a ukončil zasedání ve 12:12.

Zapsal:

Matěj Kříž

Korektura:

RNDr. Luděk Kleprlík, Ph.D.

…………………………………..

Ing. Tomáš Nováček,

předseda AS FIT


